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A csíkszeredai székhelyű Székelyföldi Bio Egyesület tagjai jártak a hónap első hétvégéjén a magyarkanizsai község biotermelőinél. A kétnapos 
tanulmányút első napján a mintegy húsz tagú különítmény két ismert biotermelő, a tóthfalusi Csikós Árpád, majd az oromi Faragó János gazdasá-
gával ismerkedett meg. Mint ismeretes, mindkét gazda kiérdemelte már az Év biotermelője elismerést. 

Dr. Máthé Emmától, a székelyföldi egyesület elnökétől megtudtuk, hogy náluk még nincs hagyománya a nagybani biogazdálkodásnak, mert 
Romániában elég nehéz megszerezni a biogazdálkodást igazoló tanúsítványt. Az egyesület tagjai is elsősorban saját szükségleteik ellátására gaz-
dálkodnak. Jelenleg a méztermesztés terén a legerősebbek, de fejlődik a konyhakertészet is. Fejlesztési elképzeléseik megvalósításához nagyban 
hozzájárulnak a mostanihoz hasonló tanulmányutak. 

Hétfőn, a körút második napjának délelőttjén a székelyföldi küldöttséget fogadta Lackó Róbert, a magyarkanizsai községi képviselő testület 
elnöke, majd Halász Mónika, a Községi Tanács mezőgazdasági megbízottja tájékoztatta a vendégeket azokról a törekvésekről, amelyeket a köz-
ségi önkormányzat a biogazdálkodás fellendítése érdekében fejt ki. Ismertette az alig egy éve megalakult Meta Terra civil szervezet és az annak 
kereteiben létrejött biogazdálkodási szekció  projektjeit, a Kanizsai Kosár akciót, az óvodások bioétkeztetésének a mozgalmát, az ugyancsak óvodai 
biokert-mozgalmat és a lakossági Biokert-mozgalmat is, amellyel bekapcsolódott a magyarországi Legszebb konyhakertek mozgalomba is.   

A találkozó házigazdája, Bödő Kálmán okleveles agrármérnök, aki egyúttal a Kárpát-medencei Ökogazdálkodók Szövetségének délvidéki 
alelnöke is, rövid előadást tartott a községben és a szélesebb régiónkban zajló biotermesztési folyamatokról. Kihangsúlyozta, hogy a Meta Terra 
Egyesület bioszekciójában olyan szakembercsoport jött össze, akik a Vajdasági Agráregyesületek Szövetségének keretében képesek ellátni a tovább-
képzési teendőket az abban érdekelt vajdasági gazdák, de a lakosság szélesebb rétegei felé is. 

A találkozó végén a székelyföldi egyesület elnök-asszonya úgy nyilatkozott, hogy némi meglepetéssel vette tudomásul, hogy itt a Délvidéken 
már sikerült a biotermékek fogyasztására irányítani a lakosság fi gyelmét, ami egyféle biztosítékot jelent a biotermesztés jövője szempontjából. 

A városházai találkozót követően a vendégek rövid városnézésre indultak, majd megtekintették a Bödő Kálmán családi házának udvarában 
kialakított kis bio-mintakertet is. 

Bödő Sándor

A biotermék Székelyföldön is az
Csíkszeredai biotermelők látogatása Magyarkanizsán


